



CANOE KAYAK CANADA

Call for Candidates

Sprint Racing Discipline

Domestic Development Committee Chair

CanoeKayak Canada is looking for an individual to join the Sprint Racing Domestic Development Committee and fill the role of Chair of the committee. The Domestic Development Committee (DDC) is a sub-committee of the Sprint Racing Council. The main role of the DDC is to provide technical direction and oversight of the domestic development aspects of the discipline. The Chair of this committee is also a member of the Sprint Racing Council.

Some of the key duties of the DDC include:

- Promote and foster, for the purpose of perpetuating, sprint canoe racing in Canada
- In collaboration with CKC staff, advance the interests of domestic programs including LTAD initiatives
- Oversee the annual National Championships in the Sprint Racing Discipline

The DDC is a vital component of the Sprint Racing Discipline and requires a dynamic, experienced individual to provide the guidance necessary to ensure the ongoing development of the sport.

Candidates must meet the following minimum criteria:

- Be 18 years of age or older,
- Have the power under law to contract,
- Be a resident of Canada,
- Have not been declared incapable by a court in Canada or in another country,
- Do not have the status of bankrupt, and
- Satisfies the requirements of the *Income Tax Act* in relation to the eligibility to serve as a director of a registered charity
- Be a current member in good standing of a Sprint Racing Paddling Association member of CKC

In addition, the ideal candidate will have:

- Experience working on volunteer committees
- Knowledge of CKC and the Sprint Racing Discipline
- A specific skill set or expertise that would be of benefit to the DDC and SRC
- Knowledge of the Canadian sport system is an asset but not required
- Ability to commit approximately 15-20 hours per month to the work of the DDC and SRC
- Willing and able to travel if necessary

This is a volunteer position with a two year term.



**CANOE KAYAK
CANADA**

It's Who **We Are.**
C'est **Notre Nature.**

Interested candidates are required to complete the attached form in order to be considered for the position.

Deadline for applications is **Midnight EST on October 18, 2019.**

Please send applications to Casey Wade, CEO, by email to cwade@canoekayak.ca



CKC CANDIDATE QUALIFICATION FORM

This form is to be completed by any person nominated for election as a committee member of CKC. To be eligible, a person must:

- Be of legal age and a resident of Canada
- Fulfill the requirements of the *Canada Not-for-profit Corporations Act*
- Fulfill the requirements of the *Canada Income Tax Act* as they relate to directors of registered charities, if applicable
- Have the endorsement of a current CKC Sprint Racing Paddling Association member in good standing at the time of the endorsement
- Have the endorsement of the SRC Nominating Committee

Name of Candidate: _____

Address: _____

Phone Number(s): _____

Email Address: _____

Please provide the following information:

1. A brief summary of your experience within the sprint racing discipline at the local, provincial, divisional or national level.

2. A brief summary of your experience with other voluntary or community organizations.

3. Additional skills or competencies that would contribute to the effective leadership and governance of the Domestic Development Committee and the SRC.

Signature of Candidate

Date



Candidate Endorsement

Sprint Racing Paddling Association member:

The _____ hereby endorses _____ as
a
(Name of Paddling Association member) *(Name of Candidate)*

candidate for election as a Director of CKC.

Name of authorized Individual representing
Paddling Association member

Signature

Date

SRC Nominating Committee:

The Nominating Committee hereby endorses _____ as a
candidate for election as a committee member of CKC. *(Name of candidate)*

Chair of Nominating Committee (Name)

Signature

Date



CANOE KAYAK CANADA

Appel pour des candidats

Discipline de course de vitesse

Président du comité de développement national

CanoeKayak Canada est à la recherche d'une personne pour se joindre au comité de développement national de course de vitesse et pour occuper le rôle de président du comité. Le comité de développement national (CDN) et un sous-comité du conseil de course de vitesse. Le rôle principal du CDN est de fournir une direction technique et de superviser les aspects du développement national de la discipline. Le président de ce comité est aussi membre du conseil de course de vitesse.

Certaines des principales tâches du CDN incluent:

- Promouvoir et favoriser, aux fins de sa continuité, la course de canotage de vitesse au Canada
- En collaboration avec le personnel de CKC, faire évoluer les intérêts des programmes nationaux, incluant les projets du DLTA
- Superviser les championnats nationaux annuels dans la discipline de course de vitesse

Le CDN est un élément vital de la discipline de course de vitesse et nécessite une personne dynamique et expérimentée pour fournir les conseils nécessaires pour assurer le développement constant du sport.

Les candidats idéaux doivent répondre aux critères minimums suivants:

- Avoir 18 ans ou plus
- Avoir le pouvoir selon la Loi d'établir des contrats
- Être résidents du Canada
- Ne pas avoir été déclarés incapables par une Cour au Canada ou dans un autre pays
- Ne pas avoir déclaré faillite, et
- Respecter les exigences de la *Loi de l'impôt* concernant l'admissibilité pour agir comme directeur d'une oeuvre de charité enregistrée
- Être membre actuel en règle d'une Association de canotage de course de vitesse membre de CKC

De plus, le candidat idéal aura:

- De l'expérience pour travailler dans des comités bénévoles
- La connaissance de CKC et de la discipline de course de vitesse
- Des habiletés spécifiques ou de l'expertise qui profiteraient au CDN et au CCV
- La connaissance du système sportif canadien est un atout mais n'est pas exigée
- La capacité de consacrer environ 15 – 20 heures par mois au travail du CDN et au CCV
- La volonté et la capacité de voyager si nécessaire



**CANOE KAYAK
CANADA**

It's Who **We Are.**
C'est **Notre Nature.**

Cela est un poste bénévole avec un mandat de deux ans.

Les candidats intéressés doivent remplir le formulaire joint pour être pris en considération pour le poste.

La date limite pour les candidatures est **Minuit HE le 18 octobre 2019.**

Please send applications to Casey Wade, CEO, by email to cwade@canoekayak.ca



FORMULAIRE DE QUALIFICATION DU CANDIDAT DE CKC

Ce formulaire doit être rempli par toute personne mise en nomination pour l'élection comme membre d'un comité de CKC. Pour être admissible, une personne doit:

- Avoir l'âge légal et être résident du Canada
- Respecter les exigences de la *Loi canadienne sur les organisations sans but lucratif*
- Respecter les exigences de la *Loi canadienne sur l'impôt* telles qu'elles concernent les directeurs des oeuvres de charité enregistrées, si cela est applicable
- Avoir le soutien d'une Association de canotage de course de vitesse membre actuelle de CKC et en règle au moment du soutien
- Avoir le soutien du comité des candidatures du CCV

Nom du candidat: _____

Adresse: _____

Numéro(s) de téléphone: _____

Adresse courriel: _____

Veillez fournir les renseignements suivants:

1. Un court résumé de votre expérience dans la discipline de course de vitesse aux niveaux local, provincial, de division ou national.

2. Un court résumé de votre expérience avec d'autres organisations bénévoles ou communautaires.

3. D'autres habiletés ou compétences qui pourraient contribuer au leadership efficace et la gouvernance du comité de développement national et du CCV.

Signature du candidat

Date



Soutien au candidat

Association de canotage de course de vitesse membre:

La _____ soutient par la présente _____ comme
(Nom de l'Association de canotage membre) (Nom du candidat)

candidat pour l'élection comme directeur de CKC.

Nom de la personne autorisée représentant
Association de canotage membre

Signature

Date

Comité des candidatures du CCV:

Le comité des candidatures soutient par la présente _____
comme candidat pour l'élection comme membre du comité de CKC. (Nom du
candidat)

Président du comité des candidatures (Nom) Signature

Date